
LÆSERBREV 

Byrådet afviser investorer! 
 

Assens Byråd besluttede forleden med spinkelt flertal, at afvise Nettos plan om at flytte deres forretning. 
Beslutningen blev taget med borgmesteren i spidsen, og mod flere erhvervsforeningers ønske. 
 
Byrådets beslutning var ikke kun et nej til Netto, men også et signal om at byrådet ikke ønsker private 
investeringer. Nettos investering der inklusive følgeinvesteringer anslås til 40-50 mio. kr. er nu tabt, og vil 
ikke skabe udvikling og vækst i byen. 
 
Det er vi kede af i Assens Købstad, hvor vi arbejder for at udvikle og tiltrække borgere til byen. Målet er at 
øge bosætningen i Assens med 10% på 10 år. Hvis det skal lykkes er det nødvendigt at tiltrække private 
investorer til byen.  
Assens er en god by med mange stolte traditioner og et godt og aktivt handelsliv. Handelslivet er som alle 
andre steder udfordret af nethandel, hvilket i endnu højere grad nødvendiggør større kundeunderlag og 
behov for at tiltrække flere borgere. 
 
Vi gentager vores opfordring fra tidligere indlæg i byudviklingsdebatten, hvor vi har talt for at udvikle byen. 
I debatten har været fremført synspunkter om handelslivet i Ebberup. Det er vores opfattelse, at Ebberup 
har brug for en stærk hovedby i Assens. Effekten af positiv udvikling i Assens vil smitte positivt af på 
Ebberup, mens en negativ udvikling vil forringe vilkårene i Ebberup.  
Det er desværre det sidste der er sket ved byrådets beslutning, og vi vil advare mod den førte politik. 
 
Vi tror på at konstruktivt samarbejde er vejen frem, og opfordrer byråd og administration til at gentænke 
deres vision og reelle ønsker for Assens by, samt ikke mindst deres samarbejdsflader om udviklingen af 
byen. Det kræver både mod, foretagsomhed og offentlige som private investeringer. 
 

 

 

Marc Roar Hintze 

Formand, foreningen Assens Købstad. 

 
 


